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Lapunk október 30-i számában 
közöltük Lakatos Mihály olvasói 
levelét, amelyben arról ír, hogy a 
nemrég megépült lakóparkokkal 
lényegében megtelt a kerület, s 
szemrehányással illette a kerületi 
önkormányzatot a kialakult, több 
szempontból lehetetlen helyze-
tért. A cikkre Kovács Péter, a XVI. 
kerület polgármestere küldött vá-
laszt, amelyet alább közreadunk:

Tisztelt Lakatos Mihály Úr!
Olvastam az Ön által írt cikket 

a Helyi Hírek legutóbbi számá-
ban, melyben arról ír, hogy Ár-
pádföldön felépített lakóparkkal 
megtelt a kerület.

Önnek igaza van, felháboro-
dása jogos, csak azt tévesztette 
el, hogy kire haragszik a kialakult 
helyzet miatt. Ugyanis a kialakult 
helyzetért a fő felelős a fővárosi 
önkormányzat, aki eladta a te-
rületeket lakópark építése céljá-
ból. A kerületi önkormányzatnak 
nem volt itt telke, a bevétel nem 
a kerületbe, hanem Demszky 
úrékhoz folyt be. Ha valakinek a 
pénztárgépe kattogott, vagy va-
lakinek az agyában a lakópark 
építés kattog, akkor az Budapest 
főpolgármestere és közgyűlé-
se. Egyetértek Önnel, felelőtle-
nül gazdálkodtak a fővárosban, 
amikor bezsebelték a pénzt a te-
rület eladásáért, de ezzel együtt 
nem gondoskodtak a megfelelő 
infrastruktúráról. Még egyszer: 
nem a 2006. októberében újon-
nan megválasztott kerületi önkor-
mányzaton és polgármesteren 
múlott, hogy mennyi lakó költözik 
és mennyi lakópark épül Cinkota 
és Árpádföld határában. 

Viszont ami az új önkormány-
zaton múlott (illetve múlik), az, 
hogy a főváros hibájából elma-
radt infrastruktúrát (ahogy Ön is 
írja, út, park, játszótér, óvoda) pó-
tolja. S ezt a munkát már 2006. 
novemberében el is kezdtem.

Először is kezdeményeztem 
Demszky Gábor főpolgármes-
ternél egy személyes találkozót, 
amin ígéretet kaptam, hogy a 

Helyénvaló a felháborodás, csak az iránya helytelen
lakóparkok tőszom-
szédságában álló 
üres terület egy részét 
a kerületi önkormány-
zat ingyen megkapja 
a fővárostól óvoda- 
építés céljára. Ennek 
az ügyintézése idén 
decemberben le is 
zárul. A kerületi kép-
viselő-testület elfogadta a kerület 
gazdasági tervét 2010-ig, mely-
ben szerepel az óvoda megépí-
tése, az anyagi forrást épp a no-
vemberi testületi ülésen biztosítja 
erre a kerületi önkormányzat.

Másodszor megemlíti a Szlo-
vák út lehetetlen közeledését, 
ezzel is egyetértek. A problémát, 
vagyis azt, hogy a Szlovák út - 
Ostoros út az egyetlen útvonal, 
ahol ki lehet jutni a Veres Péter, 
illetve Szabadföld útra, ismerem. 
Ez részben településszerkezeti 
adottság, részben elhatározás 
kérdése. Hisz a lakóparkokból 
a Budapesti úton keresztül (ha 
nem földút lenne) ki lehetne jutni 
a Magtár utcára és onnan a fő-
útvonalra. Ezt a megoldást még 
képviselő koromban, 2006-ban 
javasoltam a képviselő-testület-
nek, de akkor ezt nem hallgatták 
meg. Polgármesterként egyik el-
ső dolgom volt, hogy leültem a 
Honfoglalás lakópark tulajdono-
saival, és újratárgyaltuk a meg-
állapodást, s lássunk csudát: el 
lehetett érni azt, amit korábban 
lehetetlennek mondtak, s a te-
rület tulajdonosai megépítik a 
Budapesti úton az aszfaltcsíkot 
a Magtár utcáig. Ön is láthatja, 
hogy a kerület és Árpádföld érde-
kében cselekszem, tehát ha rám 
szavazott, nem kellett csalatkoz-
nia. Önnek igaza van: lehet, hogy 
keveset beszélek a nyilvánosság 
előtt a munkámról, s mindezeket 
a tényeket Ön nem tudhatta. 

A Honfoglalás lakópark be-
építési lehetőségeibe, terveibe a 
kerületi önkormányzatnak volt és 
van beleszólása. S a kerületi Ön-
kormányzat kemény feltételeket 
szabott. A terület szélén a Buda-

pesti út felőli oldalon csak családi 
ház építhető, a belső részen egy 
telken maximum 4 lakásos társas-
ház, illetve sorház építhető, ami 
drasztikusan alacsonyabb, mint 
az Ön által is említett lakóparkok-
ban, ahol egy telken akár 50-100 
lakást is felhúztak. Ezen felül biz-
tosítanak játszótérnek megfelelő 
zöldterületet és intézmények szá-
mára alkalmas területet is. 

De tudja, van még számos 
probléma, amin dolgozunk az 
árpádföldiek érdekében. Példá-
ul lobbizok azért, hogy a Timur 
utca – Szlovák utca keresztező-
désében végre a fővárosi önkor-
mányzat építse meg a jelzőlám-
pát. Vagy készülnek a tervei a 
fekvőrendőrös 30-as övezetnek 
az árpádföldi területen. Vagy 
mondhatnám a buszközlekedés 
átszervezését. Bizonyára ott volt 
azon a népes nyíltszíni lakossá-
gi fórumon, ahol több mint 200 
ember mondta el véleményét a 
lakóparkba tervezett buszjárattal 
kapcsolatban, s a közös megálla-
podás az lett, hogy nem megy be 
a busz a lakóparki házak közé, s 
ezt a BKV is elfogadta. 

Tudja Lakatos úr, születésem 
óta élek ebben a kerületben, de 
már a nagyszüleim is itt éltek, 
sajátomnak érzem a kerületet és 
ennek megfelelően cselekszem. 
Elismerem, erről nem mindig ér-
tesülnek az újságolvasók, ezért 
is örültem a cikkének, mert így 
be tudok számolni az elvégzett 
munkáról. Kérem, ha vannak épí-
tő javaslatai a településfejlesztés, 
vagy a kerület szépítése terén, ne 
habozzon megkeresni.

Tisztelettel:      Kovács Péter
polgármester

SZÜRETI LAKODALMAS

Csömör a Néprajzi Múzeumban
Egy-egy magyarországi település hagyományainak teljes kereszt-

metszetét törekszik bemu-
tatni a Néprajzi Múzeum 
Faluforduló sorozata. En-
nek részeként a február 28-
áig látogatható kiállításon 
Csömör vendégeskedik 
az egykori Kúria épületé-
nek egyik földszinti szár-
nyában. A tablók összeál-
lításához helyi lakosok is 
kölcsönöztek tárgyakat. 
Képünkön Csömör, Petőfi
Sándor utca 32-es számú ház szobája a XIX. század végén.

A nagyközség hagyományait bemutató tárlat megnyitója november 
17-én, szombaton a Lipótvárosi Napok keretében volt. Sajátos egybe-

esés: a csömörieknek és 
az V. kerületnek Erdélyben 
egyaránt Torockó a test-
vértelepülése. A lakodal-
mashoz hozzátartozik a 
sütemény is: népviseletbe 
öltözött asszonyok reg-
gel sült kalácsszeletekkel 
és pogácsával kínálták a 
megnyitóra érkezőket. Öt 
helyi néptánc- és népdal 
együttes lépett fel ezen a 

szombaton a ritka jó akusztikájú előcsarnokban. Képünk a szlovák 
nemzetiségi Furmicska Néptánc Egyesület műsorán készült.

Tüntetés után egyeztetés
Korábbi számunkban írtunk arról, hogy az autópálya építések mi-

att fellépő közlekedési gondok miatt október végén tüntetést tartottak 
Csömörön. Az ügy ezzel nem zárult le: a Nemzeti Infrastruktúra Fej-
lesztő Zrt. és a Csömöri Civil Egyesület november 14-én egyeztető 
megbeszélést tartott az M0-s körgyűrű építése során kialakult gya-
logos, kerékpáros és kerekesszékes közlekedési problémák megol-
dási lehetőségeiről. A Csömöri Civil Egyesület örömmel tapasztalta 
a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. pozitív hozzáállását. Az építte-
tő – méltányolva az érintett lakosság által megfogalmazott igényeket 
– olyan műszaki alternatívákat fogalmazott meg, amelyek a helyi köz-
lekedési infrastruktúra megfelelő kialakítását szolgálják.

Előzetes megállapodás született arról, hogy az építési engedélyben 
eredetileg is szereplő két gyalogfelüljáró (József A. utca és Akácos út) 
kerékpáros és kerekesszékes közlekedésre is alkalmas lesz, és ezek 
kivitelezését felgyorsítják annak érdekében, hogy az itt lakók minél 
hamarabb újra használhassák a jelenleg lezárt utakat. Emellett a két 
legnagyobb forgalmú összekötő úton (Major út, Szabadság út) épült 
felüljárókon megfelelő biztonsági megoldásokkal gyalogjárda kerül 
kiépítésre, amely szintén alkalmas lesz gyalogos és kerekesszékes 
közlekedésre.


